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سرمقاله

دیپلماسی دولت چهاردهم در محک 
تجربه

ادامه از صفحه یک
این سکوت و یا خویشتنداری در برابر تابو شکنی 
پزشکیان و اظهارات عراقچی درباره لزوم بازگشت به 
 FATF گفت وگوهای برجامی و یا ضرورت پذیرش
تفسیری ندارد جز این که واقعیت ها تأثیرخود را بر 
نگرش ها و رویکردها گذاشته است. در این حال زود 
خواهد بود اگر سرانجام رویکرد دیپلماسی دولت 
چهاردهم را کامیاب تصور کنیم؛ به دودلیل روشن: 
تندرو در قبول شیوه و  نخست ،ظرفیت جریان 
گره گاه های  دوم؛  دولت.  خارجی  تعاملات  نتایج 
ترمیم روابط تهران و غرب که به دلایل و در سطوح  

مختلف، برجسته تر از هر زمان دیگر شده است. 
  مهم تر این که روابط تهران و غرب، علاوه بر 
و چهارگانه "هسته ای _موشکی،  اختلاف  سنتی 
خاورمیانه، تروریسم و حقوق بشر"  اکنون بیشتر 
تابع روابط ایران با دو قدرت شرقی یعنی روسیه 
به  این روابط نزد غربی ها  و چین است. اهمیت 
اندازه ای است که ادامه آن را در سرانجام جنگ 
و  دانسته  موثر  چین  جهانی  سیاست  و  اوکراین 
خواستار تغییر آن هستند. در این حال تهران نیز 
به غرب چه در چارچوب "اروپا _ ایالات متحده" 
و چه به تنهایی و در کلونی  "اروپایی" بی اعتماد 
است. در تصور تهران، عبور از نگاه شرقی، می تواند 
در  است  ممکن  که  باشد  غرب  به  وادادن  نوعی 
بزنگاه ها زیر پای هر توافقی را خالی کنند. تجربه 
خروج ترامپ از توافقنامه برجام و ناتوانی اروپا در 
تأمین خسارت های تحمیل شده به ایران هنوز پیش 

چشم قرار دارد. 
از  علائمی  پزشکیان،  دولت  دیپلماسی  تیم 
است.  داده  بروز  را  مثبت  موازنه  به  بازگشت 
از شروع گفت وگوها  نیز  اروپا  اتحادیه  مقام های 
با تهران استقبال کرده اند. ایراد کار اما نزد تهران 
آنجاست که غربی ها  خواستار گفت وگو بر سر همه 
چیز و توافق بر سر همه موارد یا عدم توافق در 
همه موارد را  خواستارند. در حالی که تهران چنین 
برداشتی از اهداف گفت وگو ندارد. در این حال، 
ترمیم روابط تهران و غرب مخالفان و دشمنان پا 
به کاری هم دارد که در هنگامه های لازم توانسته اند 
راه  کنند.  ایفا  به خوبی  را  نقش خرابکارانه خود 
دور نرویم؛ آخرین و تازه ترین مصداق این مدعا، 
از  نفر  صدها  علیه  اسرائیل  تروریستی  عملیات 
نیروهای حزب الله لبنان و سفیر جمهوری اسلامی 
در این کشور است. این اقدام جنگ طلبانه و در 
برای  نیویورک  به  پزشکیان  مسعود  سفر  آستانه 
حضور در نشست سالانه مجمع عمومی سازمان 
ملل، می تواند بر هرنوع گفت وگوی سازنده با غرب 

سایه بیندازد. 
وجود این موانع البته به معنای ناامیدی از هرگونه 
تلاش برای ترمیم روابط نیست. اصولا وظیفه و 
کارکرد دیپلماسی، تلاش برای حل ناممکن هاست. 
جنس کلام این روزهای رئیس جمهور پزشکیان و 
وزیر امور خارجه او شاید می خواهد ناممکن ها را 
به امر ممکن تبدیل کند. باید منتظر ماند و دید 

توانایی آنان در عبور از موانع چه میزان است.

خبر

اخبار

کدخدایی: 
ماشین جنگی صهیونیست ها باید 

اکنون متوقف شود
شورای  پژوهشکده  رئیس  و  حقوقدان  عضو 
نگهبان در یادداشتی به زبان انگلیسی در فضای 
رژیم  اخیر  تروریستی  اقدام  نسبت  مجازی 
صهیونیستی در لبنان واکنش نشان داد و بر 
ضرورت توقف ماشین جنگی این رژیم تاکید کرد.
عضو  کدخدایی  عباسعلی  ایسنا،  گزارش  به 
حقوقدان و رئیس پژوهشکده شورای نگهبان در 
حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس 

نوشت:
»اقدام تروریستی رژیم اشغالگر قدس علیه 
لبنان در تعارض آشکار با اصل تفکیک است. 
ملل  آنها  رأس  در  و  بین المللی  سازمان های 
متحد نباید در قبال این دست جنایات کورکورانه 
سکوت کنند. عدم اقدام بازدارنده و عدم مجازات 
قرار  نامعلومی  را در سرنوشت  این رژیم، دنیا 
باید  صهیونیست ها  جنگی  ماشین  می دهد. 

اکنون متوقف شود.«
روز  صهیونیستی  رژیم  ایسنا،  گزارش  به 
گذشته در اقدامی جنایتکارانه تعدادی از دستگاه 
های دریافت پیام )پیجر( در لبنان را منفجر کرد 
که در پی این انفجارها در مناطق مختلف لبنان، 
به ویژه بیروت و براساس آخرین آمار، تاکنون ۹ 
نفر از جمله یک دختربچه شهید و هزاران نفر 

زخمی شده اند.

سید حسن خمینی: 
چند نفر دیگر باید کشته شوند تا 

حکام عرب ارتباط خود با اسرائیل 
را قطع کنند؟

تولیت حرم مطهر امام خمینی )ره( در واکنش 
به حادثه تروریستی لبنان، با بیان اینکه در زمان 
داعش صهیونیست ها با خیال راحت زندگی کردند 
و بعد از آن هم با همکاری حکام عرب به دنبال 
باید  نفر دیگر  ابراهیم رفتند، گفت: چند  پیمان 
کشته شوند که حکام عرب ارتباط خود با اسرائیل 

را قطع کنند!؟
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام سید حسن خمینی 
عصر روز)چهارشنبه( در جمع مدیران کانون های 
فرهنگی هنری مساجد اهل تسنن سراسر کشور 
طی سخنانی با اشاره به یکی از وصایای منقول 
از امیرالمومنین)ع( در نهج البلاغه، گفت: ایشان 
مسلمانان را به پیوند خوردن با هم، بذل و بخشش 
و پشت نکردن به هم توصیه می کنند. افراد جامعه 
اسلامی باید مراقب باشد که به هم پشت نکنند 
و موضوعی مهم تر از این در امت اسلامی وجود 
ندارد. معیار وحدت در جهان اسلام امروز موضوع 

فلسطین است.
لبنان  در  دیروز  تلخ  واقعه  اینکه  بیان  با  وی 
برای شیعیان بود، افزود: اما همین شیعیان برای 
ملت فلسطین که سنی هستند می جنگند. نماد 
وحدت در امت اسلامی موضوع فلسطین است. 
ما  از  بودند،  ما  میان  در  امروز  پیامبر)ص(  اگر 
گله می کردند که این غیرت را نداشتیم تا در این 
در  کودکان  و  مردان  و  زنان  از  کوچک  سرزمین 
مقابل رژیم اشغالگری که حتی به قانون های خود 
پایبند نیست، دفاع کنید. تولیت حرم مطهر امام 
خمینی )ره( بیان کرد: مسلمانان خودشان اندک 
شرایط  این  در  دارند.  دشمن  کثرت  اما  نیستند، 
نقطه ای به اندازه نصف شهر تهران یک سال است 
یعنی  وحدت  شود.  می  بمباران  روز  شبانه  که 
رخ می داد. سید حسن  اتفاقات  این  نباید  امروز 
خمینی اظهار کرد: اینکه در ظاهر هرکدام ما دنبال 
مذهب مان می رویم دروغ است، بلکه دنبال منیت 
خودمان می رویم. اتفاقی که در غزه رخ می دهد 
نتیجه ستیزهای ماست. البته نمی خواهم بگویم یک 

طرف گناهکار است و طرف دیگر گناهی ندارد.
وی، با اشاره به تعبیر شیعه انگلیسی و سنی 
آمریکایی که رهبر انقلاب آن را به کار بردند، تصریح 
کرد: در زمان داعش صهیونیست ها با خیال راحت 
زندگی کردند و بعد از آن هم با همکاری حکام عرب 
به دنبال پیمان ابراهیم رفتند. چند نفر دیگر باید 
کشته شوند که حکام عرب ارتباط خود با اسرائیل 

را قطع کنند!؟

عظیمی راد: 
مصوبه شورای انقلاب فرهنگی 

درباره تاثیر معدل برای کنکور سال 
آینده لغو شود

سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
در نامه ای به رئیس جمهور خواستار تعلیق مصوبه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی درباره تاثیر معدل در 

کنکور ۱۴۰۴ شد.
به گزارش ایسنا،  متن نامه احسان عظیمی راد 
سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس به 

مسعود پزشکیان رئیس جمهور به شرح زیر است:
»جناب آقای دکتر پزشکیان

ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران
سلام علیکم؛

احتراما حجم بسیار زیادی از دانش آموزان عزیز 
و والدین گرامی درخصوص مصوبه ناعادلانه شورای 
عالی انقلاب فرهنگی در تاثیر قطعی معدل اعتراض 
و  ملت  نمایندگان  کارشناسی  بررسی  و  داشته 
کارشناسان کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
را کاهش  استرس  نه  این مصوبه  نشان می دهد 
داده، نه مافیای کنکور را کنترل نموده و نه عدالت 

آموزشی را به طور مشهود محقق نموده است.
اینجانب در تذکرهای مختلف به شورا اعلام کردم 
که به مساله اساسی سیاست گذاری و تعیین خط 
مشی بپردازد و چنین مسائلی را به عهده وظیفه 

اصلی مجلس شورای اسلامی بگذارد.
خواهشمند است در اسرع وقت، دستور تعلیق 
مصوبه جنجالی و ناعادلانه شورا را صادر فرمایید 
تا دانش آموزان عزیز در کنکور ۱۴۰۴ دچار آسیب 
جدی تر نشوند تا بررسی دقیق کارآیی مصوبه مورد 

ارزیابی قرار گیرد.«
در همین رابطه عظیمی راد سخنگوی کمیسیون 
آموزش و تحقیقات در مطلبی در صفحه شخصی 
خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: » در نامه  به 
رئیس جمهور، تعلیق مصوبه ناعادلانه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی برای کنکور ۱۴۰۴ را خواستار شدم 

تا بررسی های دقیق و کارشناسانه به انجام رسد.«

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
به رأی اعتماد اعضای هیأت دولت به »یدالله رحمانی« 
به عنوان استاندار جدید کهگیلویه و بویراحمد و »آرش 
زره تن لهونی« به عنوان استاندار جدید کردستان، ضمن 
آرزوی موفقیت برای آنان، اظهار کرد: همزمانی انتخاب 
آقای زره تن به اولین استاندار اهل تسنن کشور با هفته 
وحدت، فرصت بسیار ارزشمندی برای تقویت وحدت، 

انسجام و وفاق در کشور است.
پزشکیان همچنین با اشاره به ظرفیت های ناب منطقه 
اورامانات و نیز کهگیلویه و بویراحمد به خصوص در 
زمینه گردشگری، افزود: ظرفیت های بعضا بکر و دست 
استان  در  به خصوص  کشور،  از  بخش  این  نخورده 
کردستان که با اقلیم کردستان عراق نیز هم مرز است، 
با توجه به اعلام آمادگی و اشتیاق آنها برای گسترش 
را  بی نظیری  و  بزرگ  فرصت  ایران،  با  همکاری ها 
پیش روی این مناطق قرار داده تا بتوانیم ضمن تقویت 
وفاق و انسجام، با ایجاد رونق و اشتغال در این استان ها 

معضل بیکاری و کولبری را نیز رفع کنیم.
صدق ادعای دولت در بکارگیری افراد توانمند فارغ از 

جنسیت و مذهب
وی تاکید کرد: ما ادعا نمی کنیم که عملکرد ما بی عیب 
است، اما همه تلاش خود را برای عمل به شعارها و 
وعده ها به کار گرفته ایم و در این راستا انتخاب آقای 
انتخاب  و  مدیریتی  مناصب  در  زنان  حضور  زره تن، 
مسئول اهل سنت برای معاونت توسعه روستایی و 
ادعای  گواه صدق  ریاست جمهوری،  مناطق محروم 
از  فارغ  افراد  توانمندترین  کارگرفتن  به  برای  دولت 
وابستگی های جناحی و مذهب، جنسیت، قومیت و 

نژاد است.
پیام انتخاب »استاندار کردُ اهل سنت« در کردستان

خبرآنلاین می نویسد: صبح دیروز خبری مبنی بر 
انتصاب جوان کرد اهل سنت در استانداری کردستان 
منتشر شد. اهمیت این  خبر از این جهت بود که برای 
اولین بار یک جوان اهل سنت که اصالتاً کرد است در 

سمت استانداری استان کردستان منصوب می شود.
البته این اولین بار نیست که در دولت وفاق ملی 
یک کرد اهل سنت پست می گیرد کما اینکه عبدالکریم 
به عنوان معاون رییس  این  از  نیز پیش  حسین زاده 
جمهور انتخاب شده بود، اما استفاده از ظرفیت آرش 
زره تن لهونی در استانداری کردستان چه پیامی برای 

مردم این استان دارد؟
آبادی  جهان  رحیمی  پرسش  این  به  پاسخ  در 
یازدهم  مجلس  سنت  اهل  نمایندگان  جمله  از 
واضح  پیام   « می گوید  خبرآنلاین  خبرگزاری  به 
اسلامی  نظام جمهوری  این است که  انتخاب  این 
به  برای  واقعی  نیت  و  اراده  پزشکیان  دولت  و 
کارگیری شایستگان ملت ایران دارند و صرف نظر از 
ویژگی های مذهبی و گرایش های سیاسی می خواهند 
اعتماد به ملت و شایستگان ملت را در تمام ارکان 

حاکمیت داشته باشند.«
رحیمی جهان آبادی که در این گفتگو تاکید می کند 
در مجلس بارها در مورد استفاده از ظرفیت اقلیت های 
دینی نظیر ارامنه و مسیحیان گله کرده و در نهایت 
و  درخواست ها  این  از  پزشکیان  آگاهی  به  اشاره  با 
گله مندی ها، می گوید حرف جدیدی با رییس جمهور 
ندارد چراکه پزشکیان قبلا در فراکسیون مستقلین این 

موارد را گفته و شنیده است.
حضور در دولت چهاردهم آخرین نکته ای است که 
می کند  اعلام  و  می کند  مطرح  آبادی  جهان  رحیمی 
تاکنون پیشنهادی از طرف دولت نداشته اما این آمادگی 
را دارد که در صورت نیاز در مناصبی که با تخصصش 

همخوانی دارد، به دولت و نظام کمک کند.
جلیل  با  خبرآنلاین  خبرگزاری  گفتگوی  ادامه  در 
رحیمی جهان آبادی از جمله نمایندگان اهل سنت در 

مجلس های دهم و یازدهم را می خوانید:
 آقای رحیمی جهان آبادی! از شعارهای اصلی آقای 
پزشکیان در ایام انتخابات و بعد از آن وعده هایشان 
در ابتدای شکل گیری دولت استفاده از اقلیت اهل 
سنت در کابینه بود، تاکنون دو عضو کابینه در رده های 
مدیران میانی از اهل سنت انتخاب شده اند، معاون 
رئیس جمهور و استاندار، این اقدام رئیس جمهور چه 
سیگنالی به فضای سیاسی و مشخصا اهل سنت می 

دهد؟
از طرف  اقدامات شایسته و خوبی   خوشبختانه 
پزشکیان در راستای همگرایی و وفاق در کشور اتفاق 
می افتد. به کارگیری اهل سنت در پست های مختلف بر 
پایه شایستگی و سوابقی که دارند، یکی از مطالبه های 
مهم مردم بود که برای اولین بار در دوره روحانی این 
طلسم شکست و دو سفیر و دو معاون وزیر در آن 

دولت منصوب شدند.
به نظر من در دولت پزشکیان یک گام اساسی و 
مهم برداشته شد چراکه برای اولین بار معاون رییس 
جمهور و فردی که در کابینه حضور دارد، از میان اهل 
سنت انتخاب شد، که منظور همان آقای عبدالکریم 
حسین زاده که از نمایندگان و جوانان بسیار شایسته 

اهل سنت است که اصالت کردی دارد.
الان هم خبری مبنی بر اینکه آرش زره تن لهونی 
نماینده دوره یازدهم از حوزه پاوه و اورمانات بود، 
این  که  استاندار کردستان منصوب شد  عنوان  به 
اعتماد  است.  شایسته  بسیار  و  مبارک  اقدام  هم 
حاکمیت، رهبری و دولت به اهل سنت امر بسیار 
مبارک و ارزشمند است چراکه جامعه اهل سنت 
بابت اینکه نیروهای شایسته اهل سنت می توانند 
مانند سایر هموطنان در ارکان دولت حضور داشته 

باشند، خوشحال است.

پزشکیان به کارگیری اهل سنت را در وزارتخانه های 
مختلف و استانداری ها ادامه دهد

نکته دیگر اینکه این انتخاب به همگرایی بیشتر و 
اینکه در سطوح میانی و پایین جامعه کسی تعصبات 
و تفاوت های مذهبی را ملاک قرار ندهد و افراد را حذف 
نکنند و فرصت های شغلی را از آنها نگیرند، قطعاً بر 

سطوح میانی و پایین جامعه اثرگذار خواهد بود.
امیدواریم پزشکیان دامنه انتصابات و به کارگیری اهل 
سنت را در وزارتخانه های مختلف به عنوان معاونین 
استان های  مانند  استان های سنی نشین  در  یا  و  وزرا 
هرمزگان، گلستان و سیستان و بلوچستان ادامه دهند 
و پیام وحدت و همدلی را به جامعه اهل سنت ایران 
این  بدهند. قدر مسلم دشمنان ما همیشه خواهان 
بودند که این قبیل تفاوت ها تبدیل به چالش شود، 
وحدت،  راستای  در  پزشکیان  شایسته  اقدام  این  لذا 
ارزشمندی  گام  ملی  وفاق  ایجاد  و  همگرایی،همدلی 
است. انشاالله سفیران، معاونین وزرا و سایر استانداران 
و مدیران باز هم از بین چهره های اهل سنت استفاده 
شود و بتوانند در کنار هموطنان خودشان بتوانند برای 

پیشرفت و توسعه ایران گام بردارند.
انتصاب زره تن لهونی نشان دهنده این است که 

پزشکیان اراده واقعی برای به کارگیری شایستگان دارد
  انتخاب استاندار اهل سنت و البته یک چهره جوان 
برای استانداری کردستان که همیشه حساسیت زیادی 

بر روی این استان وجود داشته است چه پیامی داد؟
 خود من به شخصه برایم سخت بود که بپذیرم 
کردستان  در  و  بیافتد  اتفاقی  چنین  است  ممکن 
استاندار اهل سنت بگذارند چراکه استان های مرزی 
حساسیت های خاص خودشان را دارند اما پیام واضح 
و  اسلامی  نظام جمهوری  که  است  این  انتخاب  این 
دولت پزشکیان اراده و نیت واقعی برای به کارگیری 

شایستگان ملت ایران دارند و صرف نظر از ویژگی های 
به  اعتماد  و گرایش های سیاسی می خواهند  مذهبی 
حاکمیت  ارکان  تمام  در  را  ملت  شایستگان  و  ملت 

داشته باشند. 
اعتماد  دهنده  نشان  دولت  اقدام  این  من  نظر  به 
نظام و دولت به همه مرزنشینان و مناطق تلفیقی و 
سنی نشین و به ویژه کردهای عزیز است، و این روش 
توقعات  و  دلخوری ها  از چالش ها،  بسیاری  می تواند 
و  ماندگار  تاریخی،  گام  قدر مسلم  و  کند  برآورده  را 
ایران  جامعه  در  همگرایی  و  وحدت  برای  ارزشمندی 

خواهد بود.
بازتاب  کردستان  در  سنت  اهل  استاندار  انتصاب 

مثبت خود را در جامعه خواهد داشت
 فکر می کنید زره تن لهونی براساس شناختی که 
عنوان  به  داشته،  یازدهم  مجلس  در  او  از  پزشکیان 
استاندار کردستان انتخاب شده است؟ ضمن اینکه خود 

شما از او شناخت دارید؟
 من ۴ سال در مجلس با زره تن همکار بودم، او 
دارد،  دکترا  و  است  بین الملل  اقتصاد  فارغ التحصیل 
سوابق کاری به عنوان فرماندار و مدیر ارشد استانی 
داشته و ۴ سال هم در مجلس نماینده بود، لذا جوان 
بسیار شایسته، با سواد، آگاه و دلسوزی است و نسبت 
به مسائل مرزی نگرش توسعه محور و اقتصادی دارد.

ایامی که در مجلس بود در فراکسیون  زره تن در 
و  کولبران  رفع مشکلات  پیگیر  به شدت  مرزنشینان 
مسائل مرزی مربوط به غرب کشور بوده است. فکر 
درستی  و  شایسته  بسیار  انتخاب  پزشکیان  می کنم 
انجام داده است. البته من روال انتخاب استانداران را 
نمی دانم به چه صورت است اما به نظر من خروجی کار 
فوق العاده خوب بوده، قابل تقدیر است و بازتاب مثبت 

خود را در جامعه خواهد داشت.

مراسم تکریم سیدعزت الله ضرغامی و معارفه سیدرضا صالحی 
امیری در وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با حضور 

محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور برگزار شد.
به گزارش ایسنا، معارفه سیدرضا صالحی امیری در وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی درحالی بعدازظهر چهارشنبه 
۲۸ شهریورماه انجام شد که او حدود ۲۵ روز پیش این وزارتخانه را 
از سیدعزت الله ضرغامی تحویل گرفته بود و تا کنون به استان های 

سیستان و بلوچستان، یزد و مازندران سفر داشته است.
ضرغامی نیز درحالی تودیع و تکریم می شود که از سال ۱۴۰۰ تا 
۱۴۰۳ وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی بود و با پایان 
کار دولت سیزدهم در ۱۱ شهریورماه با حکم حسین دهقان ـ رئیس 
بنیاد مستضعفان ـ به سمت رئیس هیأت مدیره شرکت سیاحتی 
و مراکز تفریحی پارسیان منصوب شد. او ۲۷ شهریورماه با انتشار 
یک پیام در شبکه ایکس )توئیتر( از کناره گیری خود از این پست 

اطلاع داد.
مراسم تکریم و معارفه وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی در سالن همایش های سازمان حج و زیارت درحال برگزاری 
است و جمعی از مدیران این وزارتخانه، مدیران میراث فرهنگی، 
بخش  فعالان  از  جمعی  و  استان ها  دستی  صنایع  و  گردشگری 

خصوصی نیز حضور دارند.
در این مراسم، پیش از آنکه عزت الله ضرغامی سخنرانی کند، 
فیلمی از صحبت های بحث برانگیز و گاه حاشیه ساز او با مونتاژی از 
ویدئوهایی که در طول وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 

دستی از حرف ها، سفرها و اقدامانش در فضای مجازی منتشر کرده 
بود، پخش شد.

ضرغامی در مراسم تکریم و تودیع گفت: برای چندمین بار به 
آقای صالحی امیری تبریک می گویم و به همکارانم هم بابت انتخاب 
ایشان تبریک می گویم، آقای صالحی امیری چند ویژگی مهم دارد؛ 
فردی متخلق و متعامل است که برای این وزارتخانه بسیار مهم 
با دستگاه های دیگر  باید  و  این وزارتخانه فرابخشی است  است. 
هماهنگی جدی داشته باشید. در چنین شرایطی آمدن آقای صالحی 
امیری به وزارتخانه ای که از نظر من، جزو اولین وزارتخانه هاست، 
این وزارتخانه در گذشته جزو وزارتخانه های  اتفاق مهمی است. 
درجه دو و حتی سه و در حاشیه بود و به آن بی اعتنایی می شد، در 
دوره شهید رییسی اما جایگاه آن عوض شد. حالا هم حضور آقای 
صالحی امیری فرصت و ظرفیت ارزشمندی است که انشالله دوره 

جهش اساسی را طی می کند.
او از تشکل های خصوصی هم با این اشاره که با وجود مخالفت ها 

اما دو مراسم تقدیر برگزار کردند، تشکر کرد.
ضرغامی خطاب به محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور 
گفت: علاقمندم به همکارانم قولی دهید؛ ما خیلی کار داریم؛ ده ها 
مصوبه و تبصره،  قانون و رویه در دولت گذشته و در سه سال 
تصویب شد، دولت و شخص رییس جمهور و آقای مخبر، معاون 
اول او همکاری خوبی داشتند، ما هر چه )طرح و لایحه به هیأت 
دولت( بردیم، تصویب کردند. در کلیپی هم که در این مراسم 
پخش شد و نمی دانم چرا صدای آقای امیرعبداللهیان قطع شد، 

حتما که مشکل فنی بوده است، می شنویم که لغو روادید با ۳۰ 
کشور تصویب می شود. وقتی خواستیم با کشورها لغو روادید کنیم 
هزاران ان قلت آوردند، وقتی طرح لغو روادید با روسیه را مطرح 
کردیم آن را رد کردند. اگر گردشگری ترکیه توسعه دارد به خاطر 
آن است که با ۸۰ کشور لغو روادید شده است. ما هم طرح لغو 
روادید با ۶۰ کشور را پیشنهاد کردیم که با پشتیبانی شهید رییسی 
و وزرات خارجه با حدود ۳۰ کشور تصویب شد. اکنون سه ونیم 
میلیارد نفر از جمعیت کره زمین می توانند یک بلیت تهیه کنند 
از فرایند توسعه  البته که لغو روادید بخشی  بیایند.  ایران  و به 
گردشگری است، بخش دیگر به هواپیما برمی گردد که وزیر راه 

باید در این باره اقدام کند.
او ادامه سخنان خود را به این شکل بیان کرد: هر چه از وزارت 
و  بردند  دولت  به  دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث 
دستگاه ها خواستند مخالفت کنند و معارضی را پیدا کردند، اولین 

کسی که پشتیبانی خواهد کرد آقای دکتر عارف خواهد بود.
ضرغامی گفت: یک مطایبه هم با آقای پزشکیان داشته باشم. 
برای ایشان آرزوی موفقیت دارم. در خانه ما زبان رسمی ترُکی است 
به خاطر حاج خانمم، به طرف می گویند اهل کجا هستی می گویند 
یک  که  مطایبه ای هست  مجازی  فضای  در  نگرفته ام.  زن  هنوز 
ماشین در برف گیر می کند )به راننده( می گویند »گاز ورِمهَ« )گاز 
نده(، حالا من به آقای پزشکیان عکس این را می گویم، در هر کجا 
که »گاز ورِمهَ« )گاز نده( است، آقای پزشکیان در این وزارتخانه »گاز 

ورِ« )گاز بده(.

اولین استاندار اهل سنت در کردستان منصوب شد

صدق ادعای دولت با انتصاب زنان و اهل سنت
گروه سیاسی »مسعود پزشکیان« صبح چهارشنبه ۲۸ شهریور ۱۴۰۳ در جلسه هیأت دولت با اشاره به وقایع روز سه شنبه در لبنان، چنین رخدادی را مایه 
شرمساری کشورهای غربی و در رأس آنها آمریکایی ها دانست که از هیچ امکانی برای پیشبرد اهداف غیرانسانی خود فروگذار نمی کنند و تصریح کرد: اینکه از 
ابزارهایی که به شکل مرسوم برای ارتقای آسایش و رفاه حال بشر ساخته شده اند، به عنوان ابزار ترور و نابودی علیه کسانی که نگاه آنها با ما همسو نیست، 

استفاده شود، گواه سقوط انسانیت و غلبه خوی وحشی گری و جنایت پیشگی است.

»گاز وِر«شوخی ضرغامی با پزشکیان: 

در دولت 
پزشکیان یک 
گام اساسی و 
مهم برداشته 

شد چراکه 
برای اولین بار 
معاون رییس 

جمهور و فردی 
که در کابینه 

حضور دارد، از 
میان اهل سنت 

انتخاب شد

رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: ورزش حتماً بدون شک یک پدیده 
اجتماعی و یک اوقات فراغت غنی شده برای عموم جوانان و مردم است ولی ما 

مسئولان و سیاستگذاران باید باور کنیم که ورزش یک صنعت هم است.
اسلامی صبح  شورای  مجلس  رئیس  قالیباف  محمدباقر  ایسنا،  گزارش  به 
المپیک ۲۰۲۴  آوران  از مدال  چهارشنبه ۲۸ شهریور ۱۴۰۳ در مراسم تجلیل 
فدراسیون  در  که  جهان  جوانان  و  نوجوانان  مسابقات  قهرمانان  و  پاریس 
کشتی برگزار شد، با گرامیداشت هفته وحدت گفت: به همه پهلوانان کشتی 
خدا قوت می گویم؛ در ایام برگزاری المپیک تا کشتی گیران روی تشک نرفتند 
مردم دمق بودند و این مدال آوران و کشتی گیران بودند که شادی و نشاط را به 
ارمغان آوردند. وی افزود: ورزش حتماً بدون شک یک پدیده اجتماعی و یک 
اوقات فراغت غنی شده برای عموم جوانان و مردم ما است ولی ما مسئولان و 
سیاستگذاران باید باور کنیم که ورزش یک صنعت هم است؛ باید باور کنیم که 
امروز در دنیا وقتی از پیشرفت حرف شده می شود، یکی از شاخص ها و نمادهای 
آن حضور در عرصه های بین المللی و میزان موفقیت کشورها در این عرصه است 

و امروز تجربه و علم این را ثابت کرده است.
رئیس مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: در پدیده های اجتماعی اگر ما ۲ 
الی ۳ درصد از هزینه ای را که بعداً در آسیب های اجتماعی صرف می کنیم و 
جبران خسارت نمی شود، در حوزه پیشگیری، اوقات فراغت حوزه ورزش به ویزه 
ورزش های بومی، فرهنگی و سنتی  خودمان انحام دهیم، بی شک اثرگذار است.
قالیباف با بیان اینکه »درک اینکه ورزش از یک سو صنعتی برای پیشرفت 
بوده و از سوی دیگر پدیده اجتماعی و فرهنگی است که البته برعهده ورزشکاران 
نبوده بلکه برعهده مسئولان کشور است«، اظهار کرد: باید فهم و درک درستی 
نسبت به این موضوعات داشته باشیم؛ ما از فرهنگ جبهه و جنگ آموختیم 
تفاوت میان فرهنگ »بیا« و »برو« کجاست؛ آن زمان فرماندهان گام نخست 
را بر می داشتند و سپس رزمندگان را فرا می خواندند لذا من و امثال من حق 
نداریم پشت تریبون ها از این مسائل سخن بگوییم اما خروجی کارنامه مان غیر از 
این باشد که قطعاً در این صورت سخنی گزاف خواهد بود و خیر و برکت ندارد و 
تأثیرگذار نخواهد بود و با مکتب و فرهنگ انقلاب و شهدا و جوانمردی و مردمی 

در کشور ما سازگاری ندارد. وی ادامه داد: از زمانی که از سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی بیرون آمده و توفیق خدمت در نیروی انتظامی را پیدا کردم، ورزش را 
در این نیرو کلید زدم که برخی انتقاد کردند و گفتند که شما به دنبال پرداخت 
حقوق نیروهای تان باشید و نمی خواهد به دنبال راه اندازی باشگاه پاس باشید، 

اما ما همه اینها را با هم پیش بردیم.
رئیس مجلس با اشاره به سپری شدن دوران خدمت سربازی علیرضا دبیر در 
باشگاه پاس و آغاز دوران قهرمانی او از این زمان، گفت: برخی به ما می گفتند 
فوتبال مانند پینگ پنگ و کشتی نیست اما تلاشی که صورت گرفت، باعث شد 
تیم پاس همان سال قهرمان لیگ برتر شود و به مسابقات آسیایی برود، صاحب 
باشگاه شود و بیش از ۱۷ تا ۱۸ رشته مهم در آن ایجاد شود و همه این تحولات 
را دیدند؛ مشابه این تحولات را در زمان حضورم در شهرداری تهران داشتیم؛ آن 
زمان معتقد بودیم شرایط باید به گونه ای باشد که وقتی فرزندان ما در جنوب و 
مرکز شهر از منزل کوچک خود درآمدند، بتوانند وارد یک زمین چمن شده و بازی 

کنند که پولی هم برای آن ندهد و آرزو به دل نمانند.

محمد باقر قالیباف: 
باید باور کنیم که ورزش یک صنعت هم است
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